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Starosta: SoutěžeStarosta: Soutěže na dodavatele kulturního centra na dodavatele kulturního centra  
spustíme na konci rokuspustíme na konci rokuSoučasné vedení města v čele se sta-

rostou Janem Kučerou (na fotu, Ne-
závislí Rožnováci) a místostarosty 
Tomášem Grossem (za KDU-ČSL) 
a Markétou Blinkovou (ODS) již 
vládne Rožnovu přes deset měsíců. 
Oslovili jsme proto starostu, aby na-
šim čtenářům ve zkratce popsal, co 
se za tuto dobu odehrálo důležitého 
a co město v nejbližší době čeká. 
 

„Milí Rožnováci, od ustavujícího za-
stupitelstva uteklo přes 300 dnů. Chci 
vás tedy seznámit s úspěchy a výzvami, 
které jsme zažili během naší služby ve 
vedení města. Od chvíle, kdy jsme na-
stoupili do funkcí, jsme společně praco-
vali na řadě problémů a  projektů. Tato 
koalice se shodla, že chce tvořit: Bez-
pečný, pulzující a rozvíjející se Rožnov 
pro lidi. Výsledkem je spokojený občan 
a  místo, kde se dobře žije.“

 � KC, ceny energií, knihovna
„Velká témata byla kulturní cent-

rum a ceny energií. Jsem moc rád, že 
obě témata se nám podařilo zkrotit. 
U  kulturního centra pevně držíme 
opratě. Přebrali jsme projekt v době 
zastavené stavby, ohrožené 120mili-
onové dotace a s hrozbou soudních 
sporů za desítky milionů korun. Do-
tace je zachráněná, spory zažehnány, 
projekt je opraven, a ještě bude zkont-
rolován a na konci roku spustíme sou-
těže na dodavatele. Jsem přesvědčen, 
že je to ideální doba, kdy můžeme 
vysoutěžit za zajímavou cenu. Cena 

dřeva klesá, stavebnictví se dostává 
do krize a taková zakázka může pro 
firmu znamenat stabilitu v nejistých 
dobách. Pro město i dodavatele je to 
příležitostí. S cenou energií na světo-
vých trzích bojovat nemůžeme. Mohli 
jsme pomoci občanům v energopo-
radně a nachystat projekty úspor pro 
město. Máme v realizaci nebo dochys-
táváme projekty na úspory energií za 
150 milionů, na které přijdou dotace 
a jiné zdroje. Město tak ročně bude 
šetřit miliony korun.

 Ale nejen tyto problémy, podařilo 
se za méně než rok mnoho — dosta-
vujeme městskou knihovnu, město po 
letech získalo Společenský dům, re-
konstruujeme ulici Tvarůžkovu a část 
ulice Partyzánská, zavádíme chytré 

navigační tabule na parkoviště nebo  
proběhla řada menších oprav.“

 �Využití dotací
„Chystáme toho mnohem více. 

S  kolegy jsme se domluvili, že bude-
me chystat projekty, na které město 
bude mít. Nechceme chystat projek-
ty, které pro nedostatek peněz skončí 
v  šuplíku, nebo obrovsky zadluží měs-
to. Chystáme projekty, které napasuje-
me na dotace. Když dotace někde leží, 
je škoda je nevyužít pro Rožnov a  jeho 
rozvoj. Chystáme parkování, cyklo-
stezky, veřejná prostranství, zvýšení 
kapacit školek, nákup a rekonstrukci 
budov na byty a řadu dalších. Je toho 
moc, ale víme, jak to zvládnout. O tom 
vás budeme dále informovat.“

 �Nadstandardní práce radních 
„Chtěl bych touto cestou poděko-

vat svým kolegům místostarostům za 
jejich tvrdou práci a nasazení, jsou to 
super týmoví parťáci. Každý den pra-

cujeme na tom, aby se u nás lépe žilo. 
Zároveň děkuji kolegům z rady. Jsem 
v radě třetí volební období a takové 
nasazení nad rámec povinností radní-
ho je v tomto období nadstandardní. 
Pan radní Drápal zastane obrovský 
kus práce s městskými společnostmi 
a  sportem, kolega Koryčanský pomá-
há s údržbou majetku a lesy, radní 
Slovák zase pomáhá s investičními 
projekty a Petr Jelínek v sociální ob-
lasti. Poděkovat se sluší i zastupite-
lům. Setkáváme se nad rámec jednání 
zastupitelstva a domlouváme se na 
řešení výzev města. Ne vždy se potká-
me názorově, ale je tady ochota se sejít 
a  hledat cestu. A neposlední řadě díky 
vám, Rožnováci. Dáváte nám podněty 
co zlepšit, chodíte na veřejná projed-
nání, píšete maily, a dokonce chválíte, 
což v dnešní době není samozřejmé. 
Těším se na další dny práce pro naše 
krásné město. Dává mi to smysl, je to 
práce náročná, ale užitečná. Rožnov je 
jedno z nejhezčích měst.“                (r)

Jurajdův kříž: další zachráněná památka Rožnova
 �Požehnání kříže 29. září

Pomalu sto let míjeli obyvatelé Dol-
ní a Prostřední Bečvy při své ces-
tě z  Rožnova „přes Vršky“ a  dál 
k  hážovskému mlýnu u  Bečvy 
kamenný kříž z roku 1830. Z pe-
něžitého odkazu zemřelého otce 
jej nechal vybudovat první rožnov-
ský starosta a poslanec zemského 
sněmu Michal Jurajda. Podle jed-
né z pověstí pocházely tyto peníze 
z  nálezu, které Jurajda starší od-
kryl ještě za svého života na tomto 
místě. Slavnostního posvěcení se 
kříž dočkal 20.  května 1832. Jak 
vzpomínal kronikář Josef Tvarů-
žek: „...nádherná podívaná bývala 
v  neděli a ve svátek, kdy naše Valaš-
ky na cestě do kostela a zpět, obyčej-

ně na hrubou mši a z hrubé, tvořily 
malebný pohyblivý pás vinoucí se 
v  zeleni polí ze Záhumní až na Ho-
řečky, kde se pozvolna ztrácel.“

Jak šel čas, rožnovské Záhum-
ní se proměnilo ve čtvrť bytových 
domů Záhumení a svahy nad ním 
zaplnily zahrádky. Jurajdův kříž již 
nestál ve volné krajině a pomalu se 
vytrácelo i povědomí o jeho exis-
tenci. Ne všem ale zůstal lhostejný, 
a když se v jeho blízkosti začaly 
nedávno rozvíjet stavební aktivi-
ty, přišla paní Doubravka Vejmel-
ková (mimochodem vnučka již 

zmíněného kronikáře Tvarůžka) 
s  podnětem na jeho záchranu. 
Mnozí z  nás jistě vědí, jak nešťast-
ně dopadl jiný rožnovský kříž pod 
Skalkou, z něhož dnes zbylo jen 
nešťastné torzo. Vytrvalost paní 
Doubravky nakonec přinesla své 
pomyslné ovoce. 

Město Rožnov kříž demontova-
lo, nechalo zrestaurovat a na zá-
kladě doporučení Komise paměti 
města jej umístilo na Lázeňskou 
ulici nedaleko budovy Stefania. 
Lokalita není vybrána náhodně. 
Nachází se jen několik metrů od 
patrového domu, který nechal na 
Palackého ulici zbudovat v úvodu 
zmíněný starosta a poslanec Mi-

chal Jurajda. Kříž se tedy pomysl-
ně vrátil do míst, kde jeho donátor 
před dvěma sty lety žil.

V pátek 29. září v 17.00 hodin 
bude kříž symbolicky na svátek sv. 
Michala, Jurajdova křestního pat-
rona, znovu požehnán. Již nyní se 
ale sluší poděkovat nejen městu sa-
motnému, které se chopilo záchrany 
kříže, ale i paní Doubravce Vejmel-
kové. Její úsilí je krásným dokladem 
úzkého sepjetí obyvatel města s jeho 
historickým a kulturním odkazem, 
který by nám neměl být lhostejný. 
Může být navíc krásným a poučným 
příkladem i pro nás ostatní.

Daniel Drápala

Jak to je se seče-
ním trávy na území 
města Rožnova

Velkým tématem je každoročně 
v  Rožnově sečení trávy. Podle někte-
rých se seče málo často, jiní by inter-
valy prodloužili. Jak to tedy je, jsme 
se zeptali přímo na rožnovské radnici 
Marcela Petřeka, jenž má danou pro-
blematiku ve své gesci. 

„O největší plochy zeleně se starají 
tři subjekty. Sídliště Záhumení, měst-

ský park a nejbližší centrum zajišťuje 
odbor správy majetku. Sečení Písečné, 
Lázu, 1. máje, 5. května a  Rybníčků 
realizuje místní firma. Seče na sídlišti 
Koryčanské Paseky a  Jižním Městě 
se každoročně soutěží veřejnou za-
kázkou. Dále jsou tady okrajové části, 
které se sečou dle potřeby (tyto části 
sečou další čtyři subjekty). V někte-
rých částech si lidé sečou sami. Také 
se provádí mulčování kolem místních 
komunikací (většinou 2 až 3x za rok). 

Práce s plošinou, zdravotní posud-
ky, ořezy dřevin, kácení, odplevelování 

apod. si zajišťujeme částečně sami, ale 
zde je také nezbytná práce dalších do-
davatelů. Nemáme technické služby, 
proto je péče takto komplikovaná.

Seče začínají v první polovině květ-
na, za vegetační období jich proběhnou 
tři až čtyři + podzimní sběr listí. Ter-
míny pevně stanoveny nejsou, vždy se 
řídíme podle klimatických podmínek, 
a i když jsme se v minulosti pokoušeli 
termíny nějakým způsobem stano-
vit, stalo se pouze výjimečně, že daný 
termín s ohledem na počasí klapnul. 
Vzhledem k turbulentnímu klimatu 

tedy každý rok sečeme dle aktuálních 
podmínek a počet sečí upravuje v kaž-
dém roce. V případě suchého období 
se práce přerušují. Letos jsme téměř tři 
týdny v červenci nesekali, respektive se 
pouze dosekávaly drobné plochy.

Podzimní seče budou probíhat 
v  září až říjnu, dle lokality a dle ak-
tuálních podmínek. Sběr listí probíhá 
v listopadu a prosinci. 

Na závěr mi dovolte dodat, že pouze 
seče se sběrem listí ročně vyjdou měst-
skou pokladnu na přibližně pět až šest 
milionů korun.“                                (r)
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